
PROTOKÓŁ NR 17-01/2008

z posiedzenia  Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło  się  dniu  30  stycznia  2008 r.  w  sali  003  Nowego  Ratusza  w 
Gdańsku.

Obecni: wg załączonych list obecności. 

Na stan 7 członków komisji,  w posiedzeniu uczestniczyło 7,  czyli  było 
quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Posiedzeniu przewodniczył  radny Marek Bumblis  –  przewodniczący 
Komisji  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska,  który  po  powitaniu 
radnych  i  zaproszonych  gości  zaproponował  następujący  porządek 
posiedzenia:

Przewodniczący  zaproponował  zmianę  kolejności  omawianych 
projektów  uchwał  poprzez  wprowadzenie  projektów  uchwał,  które 
wpłynęły  po  sporządzeniu  porządku  posiedzenia  komisji  w  dniu  30 
stycznia 2008:

1. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego 
Obywatela Miasta Gdańska - druk 492.

Referują: inicjatorzy uchwały
Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nowej nazwy 

ulicy - druk 496.
Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska
3. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 

finansowej  dla  Samorządu  Województwa  Pomorskiego  na 
budowę i rewitalizację Kościoła Św. Jana w Gdańsku - druk 506.

Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska

4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w 
sprawie uchwalenia budżetu miasta Gdańska na 2008 rok -  druk 
507.

Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska



5. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr 
XII/284/07  Rady  Miasta  Gdańska  z  dnia  30  sierpnia  2007  r.  w 
sprawie  ustanowienia  stypendiów  sportowych  Gminy  Miasta 
Gdańska  dla  zawodników  członków  kadry  narodowej,  objętych 
przygotowaniami  olimpijskimi  do  Igrzysk  Olimpijskich  Pekin 
2008 oraz określenia szczegółowych zasad i  trybu przyznawania, 
wstrzymywania i cofania stypendiów -druk 508.

Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska
6. Informacja  o  udziale  Miasta  Gdańska  w  organizacji  Mistrzostw 

Europy w koszykówce w 2009 roku. 
Referują: Przedstawiciele prezydenta Gdańska
7. Przyjęcie sprawozdania z pracy komisji w 2007 roku.
8. Przyjęcie planu pracy komisji na 2008 rok. 
9. Zaopiniowanie  projektów  uchwał,  które  zostały  skierowane  do 

komisji.
10. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.

Przewodniczący  komisji  zaproponował  zmianę  porządku  posiedzenia, 
która  uzyskała  akceptację  wszystkich  członków  komisji.  Następnie 
przystąpiono do przegłosowania zmiany porządku posiedzenia.

Porządek przegłosowano 6 głosami za.

PUNKT – 1
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  nowej  nazwy 
ulicy - druk 496.

Bogumił Koczot - Dyrektor Wydziału Geodezji
przedstawił projekt uchwały.
Po  krótkiej  dyskusji  przewodniczący  poddał  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.
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USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  Pana 
Bogumiła  Koczota  -  Dyrektora  Wydziału  Geodezji  oraz  dyskusji  3 
głosami  za,  przy  1  głosie  przeciwnym i  1  głosie  wstrzymującym się  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.

PUNKT – 2

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr 
XII/284/07  Rady  Miasta  Gdańska  z  dnia  30  sierpnia  2007  r.  w 
sprawie  ustanowienia  stypendiów  sportowych  Gminy  Miasta 
Gdańska  dla  zawodników  członków  kadry  narodowej,  objętych 
przygotowaniami  olimpijskimi  do Igrzysk Olimpijskich  Pekin  2008 
oraz  określenia  szczegółowych  zasad  i  trybu  przyznawania, 
wstrzymywania i cofania stypendiów -druk 508.

Adam Maksim - Kierownik Referatu Sportu
przedstawił projekt uchwały.

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  Pana 
Adama  Maksima  -  Kierownika  Referatu  Sportu  6  głosami  za  - 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Treść Opinii stanowi załącznik do protokołu.
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PUNKT – 3

Informacja  o  udziale  Miasta  Gdańska  w  organizacji  Mistrzostw 
Europy w koszykówce w 2009 roku. 

Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, Sportu  
i  Promocji  udzielił  radnym  szerokiej  odpowiedzi  związanej  z 
planowanymi mistrzostwami w koszykówce w 2009 roku.
Zgodnie z jego słowami  w momencie  oddania  nowej hali  sportowej  na 
granicy miasta  Gdańska i  Sopotu miejsce  to w sposób naturalny stanie 
się  gospodarzem  tych  rozgrywek.  Pan  Andrzej  Trojanowski 
wspominając  kwestię  nowej  hali  sportowej  w  aspekcie  organizacji 
mistrzostw  Europy  w  koszykówce  wskazał  na  zalety  oraz  szanse 
promocji miasta Gdańska jako ośrodka sportowego z dobrze rozwiniętą 
infrastrukturą  sportową  i  z  doskonałym  zapleczem  umożliwiającym 
realizowanie największych wydarzeń sportowych Europy.
W  dniach  19-20  lutego  w  Gdańsku  spodziewana  jest  wizyta 
reprezentacji Światowej Organizacji Koszykarskiej, której celem będzie 
m.in.:

− ocena postępu prac budowlanych hali sportowej,
− zapoznanie  z  możliwościami  technicznymi  Hali  Olivii  jako 

potencjalnego miejsca organizacji rozgrywek,
− uzyskania  wstępnej  wiedzy  o  możliwości  realizacji  wraz  z 

miastem  Gdynia  w  2011  roku  mistrzostw  świata  w  koszykówce 
kobiet.

W  dalszej  części  prezentacji  dyrektor  Andrzej  Trojanowski  wyjaśnił, 
dlaczego  miasto  nie  wybrało  trybu  konkursowego  przy  wyborze 
organizatora  imprezy.  Według  analiz  skuteczniejszą  i  bardziej 
elastyczną  formą  jest  umowa  promocyjna.  Jest  ona  nieco  droższa  ze 
względu na VAT, który  jest  naliczany,  ale  jednocześnie,  co  podkreślił 
Pan Andrzej Trojanowski, daje dużo większe możliwości organizacyjne 
oraz zdecydowanie upraszcza sprawy proceduralne co przekłada się  na 
sprawniejszą realizację zadania.

W  krótkiej  dyskusji  po  zadaniu  pytania  przez  Radnego  Piotra  Skiby, 
Dyrektor  Andrzej  Trojanowski  przedstawił  radnym  alternatywne 
rozwiązanie  na wypadek nie ukończenia budowy nowej hali  sportowej. 
W  takiej  sytuacji  planowane  jest  rozbudowanie  i  przebudowanie  Hali 
Olivii  tak,  aby  spełniała  wszelkie  wymogli  proceduralne  i  aby  w  niej 
mogły odbyć się mistrzostwa.
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PUNKT – 4

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w 
sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta  Gdańska  na  2008  rok  -  druk 
507.

Teresa Blacharska - Dyrektor Wydziału Finansowego
przedstawiła projekt uchwały.

Z uwagi na brak pytań przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  po  wysłuchaniu  pani 
Teresy  Blacharskiej  -  Dyrektor  Wydziału  Finansowego  4  głosami  za, 
przy  1  głosie  przeciwnym i  1  głosie  wstrzymującym się  -  pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.

PUNKT – 5

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej  dla  Samorządu  Województwa Pomorskiego  na  budowę  
i rewitalizację Kościoła Św. Jana w Gdańsku - druk 506

Po  wysłuchaniu  osoby  referującej  przewodniczący  przedstawił  projekt 
uchwały pod głosowanie.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury i  Sportu Rady Miasta Gdańska po wysłuchaniu osoby 
referującej,  6  głosami  za  -  pozytywnie  zaopiniowała  przedstawiony 
projekt uchwały.

Treść opinii stanowi załącznik do protokołu.
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PUNKT – 6

Projekt  uchwały  w sprawie  nadania tytułu  Honorowego Obywatela 
Miasta Gdańska - druk 492.

Przewodniczący  komisji  radny  Marek  Bumblis  przywitał  inicjatorów 
projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela 
Miasta Gdańska Prezydentowi Ryszardowi Kaczorowskiemu. Następnie 
oddał głos panu Czesławowi Nowakowi.
Pan  Czesław  Nowak  na  forum  komisji  zaproponował  by  w  dniu 
uhonorowania  Prezydenta  Ryszarda  Kaczorowskiego  uhonorować 
jednocześnie  Arcybiskupa  Tadeusza  Gocłowskiego.  Jako  doskonały 
termin  Pan Czesław Nowak wskazał  datę  3  Maja  mając  na  uwadze  jej 
religijną i patriotyczną wymowę. 
 
Następnie  Pan  Andrzej  Januszajtis,  jako  jeden  z  inicjatorów  projektu 
uchwały,  przedstawił  uzasadnienie  wyboru  Pana  Ryszarda 
Kaczorowskiego,  ostatniego  prezydent  Rzeczypospolitej  na 
Uchodźctwie,  do  tytułu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Gdańska.  Z 
przedstawionego  życiorysu  Pana  Prezydenta  Kaczorowskiego 
bezsprzecznie wynika, że jako osoba o wielkim patriotyzmie i odwadze, 
żyjąca  wedle  najwyższych zasad  etycznych,  stał  się  wzorem dla  wielu 
Polaków,  zostając  przy  tym skromnym człowiekiem,  jest  godny  tytułu 
Honorowego Obywatela. 
Słowa  Pana  Andrzeja  Januszajtisa  poparł  również  Pan  Piotr  Mazurek 
prezes Towarzystwa Przyjaciół Gdańska. 

Wśród  zebranych  gości  był  również  spokrewniony  z  Prezydentem 
Ryszardem  Kaczorowski  Pan  Michał  Kaczorowski,  który  przedstawił 
rys historyczny rodziny Kaczorowskich.
Podczas  dyskusji  zaproponowano  by na  tradycyjnym Fotelu  Gdańskim 
wręczanym  honorowym  obywatelom  miasta  umieścić  również  herb 
rodzinny Kaczorowskich. 

Następnie  przewodniczący  otworzył  dyskusję,  w  której  udział  wzięli 
radny  Krzysztof  Wiecki,  radny  Marek  Bumblis  oraz  pan  Czesław 
Nowak.  Radny  Krzysztof  Wiecki  w  swojej  opinii  poparł  propozycję 
Pana  Czesława  Nowaka  o  uhonorowanie  w  jednym  dniu  również 
Arcybiskupa  Tadeusza  Gocłowskiego.  Radny  Marek  Bumblis  
w nawiązując  do wypowiedzi  radnego Krzysztofa  Wieckiego wyjaśnił, 
iż  komisja  zajmie  się  tym  wnioskiem  na  posiedzeniu  w  chwili  jego 
oficjalnego wpłynięcia do Komisji Kultury i Sportu. 
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Ponieważ  nie  było  więcej  uwag  i  dyskusji  w  przedmiocie  uchwały 
przewodniczący Marek Bumblis zaproponował symboliczne głosowanie 
nad projektem uchwały. 
Projekt jednogłośnie uzyskał pozytywną opinię komisji.

Po  zakończeniu  dyskusji  przewodniczący  komisji  złożył  wniosek 
formalny do Przewodniczącego Rady Miasta  Gdańska o przygotowanie 
na  dzień  uroczystości  wręczenia  Honorowego  Obywatelstwa  Miasta 
Gdańska  Ryszardowi  Kaczorowskiemu  prezentacji  multimedialnej  na 
podstawie zasobów prywatnych Pana Michała Kaczorowskiego. 

PUNKT – 7

Przyjęcie sprawozdania z pracy komisji w 2007 roku

Ponieważ nie  było  uwag do treści  sporządzonego sprawozdania  z  prac 
komisji przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

W wyniku głosowania komisja 6 głosami za pozytywnej zaakceptowała 
sprawozdanie za rok 2007.

PUNKT – 8

Przyjęcie planu pracy komisji na 2008 rok

Po  krótkiej  dyskusji  oraz  uzupełnieniu  zaproponowanego  planu  pracy 
komisji przystąpiono do głosowania.

USTALENIA KOMISJI

W wyniku głosowania komisja 6 głosami za pozytywnie zaakceptowała 
plan pracy komisji na rok 2008.
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PUNKT – 12

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.

WNIOSEK KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  wnioskuje  o  przygotowanie  przez  obsługę  Rady 
Miasta  Gdańska  w  dniu  uroczystości  nadania  Honorowego  Obywatelstwa 
Miasta  Gdańska  Ryszardowi  Kaczorowskiemu  prezentacji  multimedialnej  
z  wykorzystaniem  materiałów  znajdujących  się  w  posiadaniu  Pana  Michała 
Kaczorowskiego oraz innych materiałów dostępnych w zbiorach bibliotecznych 
i prywatnych.

Wniosek został przyjęty 6 głosami za.

USTALENIA KOMISJI

Komisja  Kultury  i  Sportu  6  głosami  za  pozytywnie  zaakceptowała 
wniosek  o  przygotowanie  multimedialnej  prezentacji  na  uroczystość 
nadania Honorowego Obywatelstwa Ryszardowi Kaczorowskiemu.

WNIOSEK KOMISJI
Dotyczy: Pisma Klubu „Bolek i Lolek” w sprawie osiągnięć sportowych Pani 
Żanety Balsewicz.

Treść wniosku stanowi załącznik do protokołu.

USTALENIA KOMISJI

Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska w nawiązaniu do w/w pisma
(w  załączeniu),  wnioskuje  o  umieszczenie  informacji  o  osiągnięciach 
sportowych Pani Żanety Balsewicz na stronach internetowych miasta Gdańska. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami za.

WNIOSEK KOMISJI
Dotyczy: Wsparcia Komitetu Organizacyjnego Festynu „Świbnieńskie Lato”.
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Treść wniosku stanowi załącznik do protokołu.
USTALENIA KOMISJI
Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska w nawiązaniu do w/w pisma
(w  załączeniu)  zwraca  się  do  Prezydenta  Miasta  Gdańska  oraz 
Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska o możliwe wsparcie imprezy Komitetu 
Organizacyjnego  Festynu  „Świbnieńskie  Lato”  i  prośby  prezesa  OSP  w 
Gdańsku Świbnie. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami za.

WNIOSEK KOMISJI
Dotyczy: Pisma Szkoły Podstawowej nr 84 w sprawie nadania placówce imienia 
Jana Brzechwy.

Treść wniosku stanowi załącznik do protokołu.

USTALENIA KOMISJI
Komisja  Kultury  i  Sportu  Rady  Miasta  Gdańska  na  posiedzeniu  w  dniu 
30.01.2008 podjęła decyzję  o skierowaniu sprawy (w załączeniu) do Komisji 
Edukacji. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami za.

WNIOSEK KOMISJI
Dotyczy: Pisma Fundacji Zenona Plecha z dnia 25 stycznia 2008 r.

Treść wniosku stanowi załącznik do protokołu.

USTALENIA KOMISJI

Komisja Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska w nawiązaniu do w/w pisma
(w  załączeniu),  wnioskuje  o  zaopiniowanie  przez  Pana  Prezydenta  pisma 
Fundacji Zenona Plecha Wspierania Rozwoju Kultury Fizycznej i Sportu. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami za.
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KOMISJA PRZYJEŁA DO WIADOMOŚCI PISMA:

− BRMG  28117/316  z  dnia  28  stycznia  w  sprawie  zawodów 

tanecznych,

− BPM.I.0719/105/08 LP z dnia 15 stycznia w sprawie zgłaszania 

kandydatur do Nagrody „Splendor Gedanensis”,

− BRMG 27867/303 z dnia 28 stycznia w sprawie IX Konferencji 

Polskiego Muzealnictwa Morskiego i Rzecznego,

− BPKSiP-I/0717/3887/MJ/07/339183  z  dnia  24  grudnia  w 

sprawie  protestu  Porozumienia  Niepodległościowych 

Związków Kombatanckich,

− BPKSiP-I/0717/322269/EA/2007  z  dnia  19  grudnia  w  sprawie 

odpowiedzi na wniosek nr 15-13/59/36/2007,

− RMG/PRZEW/0717/012/08  z  dnia  09  stycznia  w  sprawie 

odpowiedzi na wniosek,

− DOZ-aja-0350/07  z  dnia  28  grudnia  w  spawie  dotacji 

udzielonej  przez  Ministerstwo  Kultury  i  Dziedzictwa 

Narodowego,

− Związków  Solidarności  Polskich  Kombatantów  z  dnia  10 

grudnia w sprawie uchylenia uchwały RMG

− WS-II-00570/4/07/HZ z dnia 31 grudnia w sprawie odpowiedzi 

na wniosek,

− BPKSiP-I/07173885/MJ/07/339034  z  dnia  20  grudnia  w 

sprawie odpowiedzi na wniosek,

− BRMG/25209  z  dnia  22  stycznia  w  sprawie  pomocy  przy 

organizacji festynu,

− L.dz.232/01/08  z  dnia  04  stycznia  w  sprawie  nadania  imienia 

szkole podstawowej nr 84,
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− Z dnia 04 stycznia w sprawie zaproszenia na VI Ogólnopolski 

Halowy  Turniej  Piłki  Nożnej  Radnych  Samorządów  miast, 

gmin i powiatów,

− Zaproszenie  Polskiego  Stowarzyszenia  na  Rzecz  Osób  z 

Upośledzeniem Umysłowym, 

− ZR.4151/8581/2007  z  dnia  12  grudnia  w  sprawie  odpowiedzi 

udzielonej przez Urząd Wojewódzki Panu Czesławowi Nowak,

− Z  dnia  28  stycznia  w  sprawie  propozycji  radnego  Zdzisława 

Kościelaka  o  uzupełnienia  planu  pracy  Komisji  Kultury  i 

Sportu,

− Z dania 15 stycznia w sprawie zmiany nazwy przystanku SKM

− Z dnia  27  grudnia  2007  roku  w sprawie  uhonorowania  Aliny 

Pieńkowskiej  i  Eugeniusza  Andrzeja  Węgrzyna  nazwą  ulicy 

lub placu w Gdańsku,

− Z  dnia  5  grudnia  2007  roku  pismo  Klubu  „Bolek  i  Lolek”  w 

sprawie sukcesów sportowych Żanety Balsewicz.

Ponieważ  nie  było  więcej  spraw  wniesionych  i  wolnych  wniosków, 
przewodniczący  podziękował  za  przybycie  i  zaprosił  na  następne 
posiedzenie komisji.
        

Przewodniczący
Komisji Kultury i Sportu

Rady Miasta Gdańska
Protokołował
Jakub Szymczyk

Marek Bumblis
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	z posiedzenia Komisji Kultury i Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się dniu 30 stycznia 2008 r. w sali 003 Nowego Ratusza w Gdańsku.

